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Robot – ręka
Licealiści z Zespołu Szkół w 
Przemkowie zdeklasowali rywali 
i zajęli I miejsce w wojewódzkim 
konkursie na najlepszy Uczniowski 
Mini Projekt Badawczy z zakresu 
fi zyki. Publiczności i jurorom 
pokazali wykonany przez siebie 
robot-rękę. Jak powstawał, i co 
jeszcze planują młode ścisłe 
umysły z Przemkowa piszemy na 
 str. 10

Będzie 
barokowo
Gmina Gaworzyce 
i ośrodek kultury 
„Jowisz” znów 
zapraszają na 
Gaworzycki Jarmark 
Kupiecki produktów 
tradycyjnych 
i regionalnych. Odbędzie 
się w sobotę 4 lipca, 
a rozpocznie go o godz. 
15.00 barwny korowód 
mieszkańców. Trzecią 
edycję tej imprezy 
organizatorzy ubrali 
w szaty i zwyczaje epoki 
baroku. 
Na Jarmarku nie 
zabraknie nie tylko jadła 
i napojów, ale też atrakcji 
dla oczu i uszu. Będzie 
pokaz szermierki i pokaz 
tresury konia, a także 
warsztaty rzemiosła 
ludowego, an których 
można będzie poznać 
tajniki wikliniarstwa, 
garncarstwa, 
kowalstwa, stolarstwa, 
tkactwa, czerpania 
papieru, a nawet 
zobaczyć młyno-
piekarnię. W pałacu 
zaś na zwiedzających 
czeka wystawa 
miedziorytów Grzegorza 
Fijałkowskiego. Wystąpią 
m,in. Kabaret Jurki, 
Wędrowne Gitary i teatr 
Avatar, a tańce potrwają 
pewnie do późnej nocy.

Nagrodą za debiut i tre-
mę było gorące przyjęcie pu-
bliczności. Jak usłyszeliśmy, 
mieszkańcy chętnie wysłu-
chaliby młodych muzyków 
jeszcze raz, przy innej oka-
zji, może na innej imprezie, 
a wykonawcy chętnie na takie 
zaproszenie przystali.

Pomysłodawcą przeglądu 
była rada osiedla Gwarków, 

która do współpracy zapro-
siła pozostałe rady z terenu 
miasta. Dodajmy, że festi-
wal muzyczny był częścią 
prowadzonej tego dnia akcji 
pn. „Stop uzależnieniom”, 
a mottem hasło „Narkotyki 
ryją beret”. 

(mb)

To był pierwszy i już wiadomo, że nie 
ostatni Przegląd Kapel Lokalnych. Na scenie 
polkowickiego amfi teatru wystąpili: Piotr Kieloch, 
Krzysztof Kuliński, Kefi r Band, Sekcja, The Pozyt 
oraz Antałek.
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Słowo 
wstępne

Przed nami dwa miesiące 
wakacji. Co prawda, przy 

zmianach w rządzie i ko-
lejnych doniesieniach 

ze stolicy, trudno będzie 
całkowicie zrezygnować 

z telewizyjnych niusów – ale dla 
własnego zdrowia warto skorzystać 
z lata i więcej czasu spędzić na świe-
żym powietrzu. Zanim jesienią znów 
zaatakują nas politycy, którzy ruszą 
z kampanią wyborczą do sejmu. 
Jeśli nie mamy pomysłu, co robić 
w wolnym czasie, skorzystajmy z tego, 
co oferują nam ośrodki sportu i insty-
tucje kultury. W wielu gminach przygo-
towano naprawdę ciekawe propozycje. 
Koncerty, zawody, wycieczki, zabawy 
taneczne - naprawdę będzie w czym 
wybierać. I warto – dla cennych chwil 
spędzonych z rodziną, przyjaciółmi 
i sąsiadami.
 

Małgorzata Somerfeld-Lasko

 Światło dla krótkofalowców
Wojewoda dolnośląski podpisał po-
rozumienie o współpracy z Prezesem 
Dolnośląskiego Oddziału Terenowego 
Polskiego Związku Krótkofalowców. 
Współpraca będzie polegać m.in. 
tworzeniu amatorskiej sieci ratun-
kowej w regionie, pomocy lokalnym 
służbom w organizowaniu likwidacji 
skutków klęsk żywiołowych i innych 
zdarzeń losowych oraz przeprowa-
dzaniu okresowych ćwiczeń krótko-
falowców w celu utrwalenia sposobu 
komunikacji.  (mb) 

 Wsparcie na rowy
Gmina Pęcław otrzymała z budżetu 
powiatu głogowskiego dotację w wy-
sokości 10 tys. zł. Pieniądze mają być 
przeznaczone na zakup sprzętu po-
trzebnego przy konserwacji rowów 
melioracyjnych. Już kupiono kosę 
spalinową oraz kosiarkę spalinową, 
wkrótce rozpoczną się prace w te-
renie. Od 1 czerwca w ramach robót 
publicznych gmina zatrudniła w tym 
celu cztery osoby. 
W ostatnim czasie gmina Pęcław zo-
stała beneficjentem jeszcze jednej 
darowizny: Fundacja Polska Miedź 
dofi nansuje kwotą 80 tys. zł budowę 
szerokopasmowej sieci teleinforma-
tycznej.  (mb)

Wieści 
z regionu

Pisarze odwiedzili czytelników z Polkowic.

Pokazali się 
w paradzie

– Takie wydarzenia 
są bardzo ważne. 
Dzięki nim nasi młodzi 
czytelnicy mają 
okazję spotkać się 
z nami, poznać bliżej, 
zrobić sobie zdjęcie – 
powiedziała Agnieszka 
Tyszka, pisarka, która 
odwiedziła Polkowice 
w ramach fi nału 
akcji „Z książką na 
walizkach”.

AKTUALNOŚCI

Powołano 
wicewojewodę
Joanna Bronowicka to nowa wi-
cewojewoda dolnośląski. Pre-
mier powołała ją na tę funkcję 
w połowie czerwca – w miejsce 
Ewy Mańkowskiej, która w grud-
niu 2014 r. została wybrana na 
wicemarszałka województwa 
dolnośląskiego. 
Joanna Bronowicka jest absol-
wentką Wydziału Pielęgniar-
stwa Akademii Medycznej we 
Wrocławiu, Studium Promocji 
Zdrowia Akademii Wychowa-
nia Fizycznego we Wrocławiu 
oraz Zarządzania i Finansów w 
Ochronie Zdrowia Uniwersytetu 
Ekonomicznego we Wrocławiu. 
Od 2003 r. pracowała we Wro-
cławskim Centrum Zdrowia; była 
radną gminy Kostomłoty.

Samorządowcy wysłuchali informacji o strategii KGHM.

Plany na sześć lat
Szef Polskiej Miedzi sporo 

miejsca poświęcił planom inwe-
stycyjnym, zarówno za granicą, 
jak i w Polsce. Samorządowcy z 
Głogowa z zadowoleniem przyjęli 
informację, że rejon tego miasta 
będzie teraz ważnym punktem, 
bo w jego okolicach KGHM pro-
wadzi odwierty i tam jest natu-
ralny kierunek rozwoju spółki. 
Złoże głogowskie jest szacowane 
na 4 mln ton rudy.

Poruszono także tematy po-
większania zbiornika Żelazny 
Most, uciążliwości związanych 
z wydzielaniem się siarkowodo-
ru z szybu Św. Jakub oraz wy-
korzystania linii kolejowych Pol 
– Miedź Trans do publicznego 

transportu na terenie zagłębia 
miedziowego.

Burmistrz Ścinawy, Krystian 
Kosztyła złożył na ręce prezesa 
Wirtha list intencyjny w sprawie 
powołania Regionalnego Cen-

trum Edukacji Ekologicznej. Sa-
morządowcy jednomyślnie wyra-
zili także przekonanie o koniecz-
ności zmian w naliczaniu podat-
ku od wydobycia niektórych ko-
palin.  (oprac. mb)

Plany miedziowego holdingu 
na lata 2015 -2020 były 
przedmiotem spotkania władz 
spółki z przedstawicielami 
samorządów województwa 
dolnośląskiego, m.in. z Głogowa, 
Lubina i Polkowic oraz 
z przedstawicielem marszałka 
województwa. Kluczowe 
założenia strategii wyjaśniali 
gościom prezes Herbert Wirth 
i dyrektor naczelny Centrum 
Analiz Strategicznych i Bazy 
Zasobowej Maciej Koński.

Poza Agnieszką Tyszką 
w XII Dolnośląskich Spotka-
niach Pisarzy z Młodymi Czytel-
nikami uczestniczyli także tacy 
pisarze jak Paweł Wakuła, Ka-
tarzyna Ryrych i Marcin Pałasz. 
W sumie przyjechało dziesięciu 
wiodących twórców literatury 
dziecięcej. Każdy miał swój na-
miot w Parku Miejskim. Tam ar-
tyści (pisarze oraz ilustratorzy) 
odpowiadali na pytania swoich 
czytelników, robili sobie wspól-
ne zdjęcia, rozdawali autografy.

Impreza rozpoczęła się od 
efektownej Wielkiej Parady 
Czytelniczej. Setki dzieci wy-
ruszyły z Rynku ulicami Pol- 
kowic, by powrócić do serca 
miasta, a następnie przenieść 
się do parku. Barwny korowód 

złożony z postaci literackich ro-
bił niezwykłe wrażenie. W Par-
ku Miejskim, poza namiotami, 
w których można było spotkać 
się z pisarzami, były także sto-
iska z książkami dla dzieci, a na 
scenie pokazy artystyczne mło-
dych artystów z placówek oświa-
towych powiatu polkowickiego. 
Był także kącik czytelniczy, pla-
styczny, a także miejsce, gdzie 
można było napić się zimnych 
napojów. 

Akcja „Książka na waliz-
kach”, czyli Dolnośląskie Spo-
tkania Pisarzy z Młodymi Czy-
telnikami to największa regio-
nalna impreza promująca czytel-
nictwo dzieci i młodzieży w na-
szym województwie.

(Kor)
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Na terenie gminy trzeba 
oczyścić 5555 m rowów 

melioracyjnych. 

Młodzi czytelnicy i twórcy ich ulubionych książek przeszli ulicami Polkowic.

Szefowie gmin z naszego regionu na spotkaniu na 
temat przyszłości miedziowej spółki.
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Symboliczne przecięcie wstęgi odbyło się na placu 
manewrowym. W ceremonii uczestniczyli (od 

lewej): przewodniczący sejmowej podkomisji ds. 
monitorowania gospodarki odpadami poseł Tade-

usz Arkit, Anna Larsson ze szwedzkiej firmy Conbio, 
przewodniczący ZGZM Emilian Stańczyszyn oraz 
podsekretarz stanu w Ministerstwie Środowiska 

Janusz Ostapiuk.

Gości zaproszono, oczywiście, do zwiedzenia i obejrzenia całego obiektu.

– Jestem dumna, że 
mogę uczestniczyć 
w tym wydarzeniu 

– powiedziała poseł 
Ewa Drozd, wręczając 

drobny upominek 
szefowi ZGZM.

Wśród gości byli przedsta-
wiciele najważniejszych insty-
tucji państwowych – Sejmu, 
rządu, ekspertów zawodowo 
zajmujących się gospodarką 
odpadową, również naukow-
cy i prawnicy, przedsiębiorcy, 
a także samorządowcy.

Witając przybyłych szef 
Związku Emilian Stańczy-
szyn wspomniał nie tylko 
o tym, jak powstawał system 
odpadowy na terenie Związ-
ku i jakie już przyniósł efekty, 
ale i o planach na najbliższą 
przyszłość. To wprowadzenie 
segregacji bioodpadów i dal-
sza współpraca z sąsiednimi 
samorządami.

– Zamierzamy też zainte-
resować wejściem na teren na-
szych gmin jak najwięcej firm 
inwestujących w różnego ro-
dzaju innowacyjne instalacje, 
w szczególności te, które pod-
dają recyklingowi frakcje su-
rowców wtórnych, zawartych 
w odpadach – powiedział też 
Emilian Stańczyszyn. – W tej 
branży widzimy szansę na 
kolejną falę naszego rozwoju. 
I właśnie dlatego, między in-
nymi, angażujemy się w prace 
Krajowego Klastra Gospodar-
ki Odpadowej i Recyklingu.

Centralny PSZOK chwalił 
zarówno poseł Tadeusz Arkit, 
jak i minister Janusz Osta-
piuk.

– Widać efekt wspólnego 
zaangażanowania samorzą-
dów w gospodarkę odpadami. 
A dla mieszkańców jest taniej 
i lepiej – powiedział parlamen-
tarzysta. Przy okazji przyznał, 
że do tej pory był przekonany, 
że podziemne punkty zbiór-
ki funkcjonują tylko w Euro-
pie Zachodniej: – A tu przy-
jeżdżam do Polkowic i widzę 
właśnie takie pojemniki!

– Te samorządy, które 
w 2011 r. przyjęły do wiado-
mości, że „rewolucja śmiecio-
wa” to proces trudny i żmud-
ny, i trzeba już zacząć nad nim 
prace – dziś osiągają znako-
mite rezultaty – stwierdził Ja-
nusz Ostapiuk. – ZGZM był 
na tyle sprytny i sprawny, że 
skorzystał z  dotacji Naro-
dowego Funduszu. Pół roku 
później tych pieniędzy już nie 
było…

– To, co państwo tu otwo-
rzyliście, to jest wzór dla całej 
Polski – przyznał prezydent 
Głogowa Rafael Rokaszewicz.

Mirosława Bożyńska

Centralny Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych został otwarty oficjalnie.

Eksperci: Jest wzorcowy!
Najpierw odbyło się 
przecięcie wstęgi, 
później konferencja 
naukowa, na której 
specjaliści omawiali 
różne aspekty 
gospodarki odpadami. 
Na uroczyste otwarcie 
Centralnego PSZOK 
w Polkowicach 
przyjechało blisko 80 
osób. I wszyscy nasi 
rozmówcy o nowym 
obiekcie mówili 
w superlatywach.
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Prof. M. Górski (Uniwer-
sytet Szczeciński) 

przypomniał m.in., że 
obowiązek ochrony 

środowiska zapisany 
jest w Konstytucji. 

Przywołał też niedawno 
ogłoszoną „ekologicz-
ną” encyklikę papieża 

Franciszka, w której 
mówi on o konieczności 

wzięcia przez ludzi 
odpowiedzialności za 

zasoby naszej planety.

Anna Larsson (pierwsza z lewej) oraz dr inż. 
Emilia den Boer także wystąpiły z wykładami. 
Pierwsza mówiła o selektywnej zbiórce w 
Skandynawii i chwaliła polkowicki Punkt: 
– Jest fantastyczny! Wielu mieszkańców tu 
przyjeżdża, co świadczy o tym, że mając 
narzędzia ludzie chcą i zachowują się ekolo-
gicznie. Dr E. den Boer z Politechniki Wrocław-
skiej omówiła natomiast sposób selektywnej 
zbiórki bioodpadów – na przykładzie powsta-
jącego właśnie systemu w Poznaniu.

Konferencja z udziałem 
ekspertów była częścią tego 
spotkania. – To okazja do 
wymiany doświadczeń 
– mówił Emilian Stańczyszyn. 
– Chcieliśmy też, żeby nasi 
samorządowcy i urzędnicy 
usłyszeli, jakie są trendy w 
branży odpadowej w Europie, 
w jakim kierunku – i dlaczego 
– powinniśmy podążać.
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CHOCIANÓWPOLKOWICE

CHOCIANÓW

POWIAT POLKOWICKI

Pamiątkowe zdjęcia uczniów 
przy jednym z nowych modeli 

samochodów BMW.

We wcześniejszych meczach 
nasza drużyna pewnie zwycięży-
ła w meczach grupowych. Pol-
kowiczanki najpierw odprawiły 
z kwitkiem zespół z Żyrardowa 
zwyciężając 60:40, potem po-
konały rywalki z Nowego Sącza 
46:33, a w ostatnim meczu były 
lepsze od przeciwniczek z Kut-
na – 52:43.

–  Je c h a l i ś m y  d o  Ł o d z i 
z nastawieniem na ostrą wal-
kę w każdym pojedynku. Wie-
dzieliśmy, że ten zespół jest na 
tyle mocny, że stać go na walkę 
o medale. Nasza drużyna opiera 
się na dziewczynkach trenują-
cych koszykówkę w klubie MKS 
Polkowice. Dzięki temu jest to 

bardzo zgrany team, w którym 
mamy wiele utalentowanych 
zawodniczek. Złoty medal wy-
walczony w Łodzi to największy 
sukces w historii szkoły. Nigdy 
wcześniej, w żadnej dyscyplinie 
sportu reprezentacja szkoły nie 
zdobyła tytułu Mistrza Polski. To 
ogromny sukces – mówią trene-
rzy naszej drużyny.

– Rozpiera nas duma. Mi-
strzostwo Polski to wielkie osią-
gnięcie, ukoronowanie ciężkiej 
pracy wykonanej przez nasze 
młode koszykarki pod czujnym 
okiem trenerów – podkreśla Jo-
lanta Rubiś-Kulczycka, wicedy-
rektor Zespołu Szkół.

Złoty medal dla drużyny Ze-

społu Szkół to nie jest jedyny 
sukces odniesiony przez polko-
wiczanki podczas turnieju fina-
łowego w Łodzi. Najlepszą za-
wodniczką całej imprezy została 
rozgrywająca naszego zespołu Ju-
styna Fura, a Katarzyna Siewruk 
została wybrana do pierwszej piąt-
ki turnieju.

Mistrzowski zespół tworzy-
ły: Justyna Fura, Jolanta Figas, 
Katarzyna Siewruk, Paulina 
Żukowska, Agata Wnuczyńska, 
Marika Jochańska, Natalia Bu-
cyk, Wiktoria Hałubek, Malwi-
na Rybak, Alicja Siwek, Patry-
cja Dzieciątkowska, Maria Ru-
dzińska.

Konrad Kaptur

Najlepsze kadry 
to nowoczesna gospodarka

Kolejne staże  
w Hiszpanii 
i w Niemczech
Już dziś wiemy, że w przyszłym roku 
młodzież z Zespołu Szkół w Chocianowie 
po raz kolejny będzie miała możliwość 
zbierania doświadczeń podczas pracy 
w Sewilli i Lipsku. Projekt o nazwie „Za-
graniczne staże szansą na udany start 
zawodowy” autorstwa Małgorzaty Tara-
siuk uzyskał łącznie aż 92 punkty na 
100 możliwych i został zatwierdzony do 
realizacji w 2016 r.

 
Podobnie jak w latach poprzednich, projek-

tem objęci będą uczniowie dwóch kierunków: 
mechatronicznego i obsługi turystycznej. Wy-
jazd na praktyki możliwy będzie dzięki progra-
mowi ERASMUS+ oraz ze środków Progra-
mu Operacyjnego Wiedza, Edukacja i Rozwój. 
Uczniowie będą mieli zapewniony transport, 
ubezpieczenie, zakwaterowanie oraz kieszon-
kowe. Rocznie z zagranicznych praktyk korzy-
sta 45 uczniów. Obecnie trwają przygotowania 
młodzieży do realizacji projektu za pieniądze 
wygrane w zeszłym roku. Całkowity koszt pro-
jektu w przyszłym roku to prawie 110 tys. euro, 
a w roku bieżącym 104 tys. euro. 20% wkładu 
własnego zabezpiecza na ten cel powiat polko-
wicki.  Kor
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Reprezentacja koszykarek Zespołu Szkół w Polkowicach bezkonkurencyjna podczas 
Mistrzostw Polski Szkół Ponadgimnazjalnych rozegranych w Łodzi! Polkowiczanki
nie dały rywalkom choćby cienia szans i pewnie zwyciężyły we wszystkich meczach.

Złote koszykarki 
Zespołu Szkół
O skali przewagi 
naszych dziewczyn, 
z których większość 
doskonali 
koszykarskie 
rzemiosło w MKS 
Polkowice, najlepiej 
świadczy fakt, 
że w fi nałowym 
pojedynku pokonały 
drużynę z Zabrza 
73:35. To nie 
było zwycięstwo, 
a nokaut. 
Polkowiczanki 
prowadzone przez 
trenerów Zdzisława 
Waneckiego oraz 
Michała Grzesika 
zdeklasowały 
rywalki, z każdą 
kolejną minutą 
powiększając swoją 
przewagę.
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Złoty zespół koszykarek polkowickiego Zespołu Szkół w pełnej krasie. 

Rozpiera nas 
duma. 

Mistrzostwo 
Polski to wielkie 

osiągnięcie.

– Dobre przygotowanie zawodowe to nie tylko nauka w dobrej 
szkole, ale także praktyka w nowoczesnym przedsiębiorstwie, 
dlatego w Zespole Szkół w Chocianowie przywiązujemy dużą 
rolę do ścisłej współpracy z największymi fi rmami w naszym 
regionie – powiedział dyrektor Zespołu Szkół Andrzej Wojtkowiak, 
który był jednym z prelegentów konferencji „Najlepsze kadry 
dla nowoczesnej gospodarki – biznes dla edukacji, edukacja dla 
biznesu”. 

Konferencja odbyła się 10 
czerwca w Ministerstwie Gospo-
darki. Otworzyła ją wiceminister 
Ilona Antoniszyn-Klik.

– Bardzo ważnym aspektem 
jest umiejętne łączenie teorii 
z praktyką w tzw. dualnym kształ-
ceniu zawodowym, które jest re-
alizowane na terenie naszej pla-
cówki, gdzie oba podmioty, czyli 
szkoła i przedsiębiorstwo, mają 
jasno określone zadania w proce-

sie edukacji młodzieży. Wymusza 
to ścisłą współpracę w całym cy-
klu kształcenia, nie tylko w czasie 
praktyk – podkreśla  dyrektor Ze-
społu Szkół w Chocianowie.

Podczas konferencji zostały 
zaprezentowane dobre praktyki 
we współpracy sektora edukacji 
i biznesu w Polsce. Zagadnienie 
to przybliżali dyrektorzy szkół, 
starostowie oraz przedstawiciele 
zarządów specjalnych stref eko-

nomicznych. O doświadczeniach 
przedsiębiorstw szwajcarskich 
w kooperacji na rzecz szkolnic-
twa zawodowego opowiedzie-
li przedstawiciele firm ABB, 
Nestle oraz Schindler. W kon-
ferencji wziął również udział se-
kretarz stanu w szwajcarskim 
Sekretariacie Stanu ds. Edu-
kacji, Badań i Innowacji Mauro 
Dell’Ambrogio. 

 Konrad Kaptur
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POWIAT POLKOWICKI

Młodzi 
laureaci
Podsumowano ekologiczne 
konkursy dla uczniów przedsz-
koli i szkół podstawowych. Au-
torzy najlepszych prac otrzymali 
atrakcyjne nagrody z rąk starosty 
polkowickiego Marka Tramś.

Konkurs Plastyczny „Wiosna w ogro-
dzie” był przeznaczony dla uczniów 
przedszkoli i klas 1-3 szkół podstawo-
wych. Lista laureatów:
W KATEGORII WIEKOWEJ PRZEDSZKOLA  
+ KL. 0  LAUREATAMI ZOSTALI:
1  miejsce – Miłosz Gorczyca – Oddział 

Przedszkolny Tarnówek
2  miejsce – Kamil Konopski  – Przed-

szkole Miejskie nr 2 w Polkowicach
3  miejsce – Filip Biedrzycki – Przed-

szkole Miejskie nr 3 w Polkowicach.
W KATEGORII WIEKOWEJ  SP KL. 1-3:
1  miejsce – Dominik Robacki – Szkoła 

Podstawowa w Grębocicach
2  miejsce Michał Urban – Szkoła Pod-

stawowa nr 3 w Polkowicach
3  miejsce – Sandra Horniak – Klub Śro-

dowiskowy Pozytywka.
Z kolei Konkurs Fotograficzny „Wio-
sna w Powiecie” był przeznaczony dla 
uczniów szkół gimnazjalnych i ponad-
gimnazjalnych z terenu powiatu polko-
wickiego. Nazwiska laureatów poniżej:
1  miejsce – Aleksandra Bajaś – Gimna-

zjum nr 1 w Polkowicach
2 miejsce – Kamil Kuriata – Gimnazjum 
nr 2 w Polkowicach
3  miejsce – Weronika Sowińska – Gim-

nazjum nr 1 w Polkowicach.
Trzeci z konkursów „Komiks Ekologicz-
ny Ekologia w domu”  był skierowany do 
uczniów klas 4-6 szkół podstawowych 
z terenu powiatu polkowickiego. Jego 
laureaci poniżej:
1  miejsce – Jakub Bęben – Szkoła Pod-

stawowa nr 3 w Polkowicach
2  miejsce – Paulina Rymarowicz – 

Szkoła Podstawowa w Buczynie
3  miejsce – Magdalena Kozina – Szkoła 

Podstawowa nr 3 w Polkowicach.  Kor

Zarząd powiatu 
z absolutorium
Najważniejszym punktem ostatniej sesji Rady 
Powiatu było głosowanie nad udzieleniem ab-
solutorium Zarządowi Powiatu Polkowickiego 
z wykonania budżetu za rok 2014. 

Zgodnie z wnioskiem komisji rewizyjnej, pozytyw-
nie zaopiniowanym przez Skład Orzekający Regionalnej 
Izby Obrachunkowej we Wrocławiu, Zarząd Powiatu 
w Polkowicach w składzie: Marek Tramś, Kamil Ciupak, 
Henryk Czekajło, Roman Rutkowski, Roman Kowalski 
uzyskał absolutorium. Za głosowało 16 radnych, a trójka 
wstrzymała się od głosu.

– Dziękuję wszystkim moim współpracownikom, 
a szczególnie pani skarbnik za pilnowanie dyscypliny 
budżetowej, tym bardziej, że był to rok trudny. Pragnę 
także serdecznie podziękować radnym, którzy obiektyw-
nie ocenili  działalność poprzedniego zarządu – mówił 
podczas sesji starosta.  Kor

– Jako starosta polko-
wicki miałem przyjemność 
współpracować z prezyden-
tem Bronisławem Komo-
rowskim, jak i  św.p. Lechem 
Kaczyńskim – podkreśla 
starosta i dodaje: – W obu 
przypadkach była to bardzo 
udana współpraca i jestem 
głęboko przekonany, że taka 

też będzie z nowym prezy-
dentem p. Andrzejem Dudą. 

Bronisław Komorowski 
podziękował samorządow-
com za współpracę z Kance-
larią Prezydenta na rzecz ma-
łych ojczyzn. Podczas spotka-
nia prezydent wręczył odzna-
czenia państwowe. Odbyło się 
też podsumowanie akcji „Ma-

jówka z Polską” oraz finał III 
edycji Nagrody Obywatelskiej 
Prezydenta Rzeczypospolitej 
Polskiej. Nagroda jest wyróż-
nieniem wybitnych, nowator-
skich i efektywnych działań 
obywatelskich na rzecz dobra 
wspólnego, które mogą stano-
wić wzory do naśladowania. 

Kor

KOMUNIKAT
Przypominamy, że wszystkie karty parkingowe wydane najpóźniej w dniu 30.06.2014 r.  utracą z dniem 

01.07.2015 r. swoją ważność. Dotyczy to zarówno kart wydanych na czas określony, jak i tych bezterminowo. Oso-
by niepełnosprawne chcące ubiegać się o wydanie nowej karty parkingowej powinny zgłosić się do Powiatowego 
Zespołu do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności w Polkowicach w celu ponownego wydania orzeczenia o nie-

pełnosprawności dla dzieci do 16-ego roku życia i stopniu niepełnosprawności dla osób po 16-tym roku życia, 
wraz ze wskazaniem do jej otrzymania. Osoby z niepełnosprawnością mogą składać wnioski o wydanie karty par-

kingowej w dowolnie wybranym powiatowym zespole do spraw orzekania o niepełnosprawności.

WYJĄTEK:
Osoby posiadające ważne orzeczenie o znacznym stopniu niepełnosprawności wydane przed 01.07.2014 r., które 
zawierają przyczynę niepełnosprawności 04-O (choroby narządu wzroku), 05-R (upośledzenie narządu ruchu) lub 
10-N (choroby neurologiczne) wraz ze wskazaniem do karty parkingowej uzyskują ją bez konieczności ponowne-

go orzekania.

Szczegółowe informacje można uzyskać w siedzibie Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania o Niepełnospraw-
ności w Starostwie, ul. św. Sebastiana 1, pokój 20 lub telefonicznie: 76 7299238 i 76 7299236. 

– Nie ma wolności bez samorządności, nie ma samorządności bez dbania o nią,  
bez wzmacniania jej pozycji, bez wzmacniania siły wewnętrznej – mówił Bronisław  
Komorowski podczas spotkania z samorządowcami z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego.

To bardzo  
ważna nagroda

Nagrodą Obywatelską 25-lecia 
Samorządności za wieloletnie 
zaangażowanie w działalność 
na rzecz społeczności lokalnej 
uhonorowany został starosta 
polkowicki Marek Tramś.
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Prezydent Broni-
sław Komorowski 
wręcza nagrodę 
staroście polko-
wickiemu Markowi 
Tramś.
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„Kręcimy 
ponad 

granicami” – 
anonsowali akcję 
jej organizatorzy.

KGHM

- Vancouver także nie od-
staje. Brak roweru nie jest pro-
blemem. Przebiegnę 10 km – 
czytamy w jednym z wpisów. 
I w innym:

- Dzisiaj całe biuro w Ka-
nadzie będzie pedałowało.

A wszystko to dla 12-let-
niego niepełnosprawnego 
syna Jarosława Tkaczyka z ZG 
Polkowice-Sieroszowice. Wo-
lontariusze z KGHM wymy-
ślili, że dla Wiktora przeja-
dą 2000 kilometrów dokoła 
Polski. Tyle, że na rowerach 
stacjonarnych. Akcja mia-
ła się odbyć 14 czerwca pod-
czas pracowniczego festynu 
ZG Polkowice-Sieroszowice 

w Głogowie. Dla chętnych 
przygotowano cztery trenaże-
ry – chyba za mało, bo dwóch 
kolegów schodziło z nich tylko 
po to, by ugasić pragnienie…

„Kręcimy ponad granica-
mi” – zajawiali akcję jej orga-
nizatorzy. Wymyślona nazwa 
sprawdziła się w pełni.

- Odzew był natychmia-
stowy. Z Chile ludzie dzwoni-
li, pytali jak mogą pomóc - po-
wiedział nam Bogdan Godlew-
ski, koordynator wolontariatu 
w KGHM. – W jednym miejscu 
chętni  zbierali się w grupie, 
a gdzie indziej przyłączali się 
indywidualnie, jak pani, która 
zrobiła zdjęcie w fi tness klubie.

Bo jedynym „dowodem” 
na to, że chce się pomóc Wik-
torowi była nadesłana foto-
grafi a. 

- Trochę się obawialiśmy, 
że w Ameryce Łacińskiej na-
sza kampania przegra z Copa 
America. A potem okazało 
się, że jedna osoba „kręciła” 
po prostu w czasie między 
meczami – przyznał Bogdan 
Godlewski.

Kilku wolontariuszy z ko-
palni Sierra Gorda wsiadło na 
biciclety w niedzielę o godz. 21 
czasu chilijskiego, a więc już 
po swojej szychcie. 

Na www.facebook.com/
KrecimyPonadGranicami 

można zresztą zobaczyć, że 
kto chciał - pomagał… na 
czym miał. Ktoś pobiegł, wie-
lu wsiadło na rower i ruszyło 
w trasę. Tom z USA kręcił po-
dwójnie: pedałami i kamerą, 
którą rejestrował swoją jazdę. 
Ponad 400 km wykręciły też 
trzy zastępy ratowników z So-
bina, a Thomas Brogle sam 
zrobił co najmniej sto.

- Dziękuję wszystkim za 
pomoc dla mojego brata – 
dziękował również w imieniu 
rodziców Szymon Tkaczyk. 

Wiktor urodził się z tzw. 
niepełnosprawnością sprzę-
żoną, z upośledzeniem umy-
słowym w stopniu znacznym, 

niepełnosprawnością rucho-
wą oraz z mózgowym pora-
żeniem dziecięcym. Dzię-
ki intensywnej rehabilitacji 
– mimo negatywnych opinii 
lekarzy – w wieku trzech lat 
stanął na nogi. Ale wymaga 
stałej opieki i asekuracji przy 
poruszaniu się. Nie mówi, 
bardzo ciężko koncentruje 
się na wykonywanych czyn-
nościach, nie zgłasza potrzeb 
fi zjologicznych. Chłopcu po-
trzebna kosztowna rehabilita-
cja, logoterapia i stała opieka 
psychiatry dziecięcego. 

Dwieście osiemnaście 
osób z trzech kontynentów 
przejechało dla Wiktora po-
nad 3320 km. W geście soli-
darności, ale też żeby poka-
zać pracodawcy swoje popar-
cie. Czy przekonali władze 
KGHM?

- Dzielące nas kilometry 
czy języki nie mają znaczenia, 
gdy chodzi o pomoc drugiemu 
człowiekowi – skomentował 
akcję prezes Herbert Wirth. 
I już wiadomo: fi rma sfi nan-
suje Wiktorowi turnus reha-
bilitacyjny.

Mirosława Bożyńska

Pracownicy miedziowego koncernu zbierali pieniądze na rehabilitację chorego chłopca. 
Zamiast chodzić z puszkami – wsiedli na rowery.

Załoga kręci, 
a zarząd ją� chwali!
To był niesamowity 
weekend, 
a właściwie cały 
tydzień, bo gdy na 
specjalnej stronie 
Facebooka pokazała 
się informacja 
o akcji odzew był 
natychmiastowy. 
I to z całego świata. 
Matt Tompson 
z kopalni Robinson 
(USA) zaczął kręcić 
już w czwartek, 11 
czerwca. Dwa dni 
później 20 osób 
w kanadyjskim 
Sudbury spotkało 
się z instruktorem 
przy urządzeniach 
w sali fi tness. 
Przejechali 
„stacjonarnie” 500 
km. 

Na festynie w Głogowie na stacjonarne rowery wsiedli m.in. koledzy z brygady pana Jarosława Tkaczyka. 
Pedałowano na zmianę przez sześć godzin.  

Ekipa w kanadyjskim Sudbury. Chyba jeszcze zanim wykręcili te 500 km…
W Chile usiedli na 

bicicletach.  
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10 zł  2h pobytu na hali basenowej  
od poniedziałku do piątku w godzinach 6.00-14.00

25 zł pobyt na hali basenowej bez ograniczeń czasowych 
od poniedziałku do piątku w godzinach 6.00-21.45

40 zł 2h gry w kręgle na jednym torze  
od poniedziałku do piątku w godzinach 10.00-21.45

5 zł 1h gry w bilard od poniedziałku do piątku  
w godzinach 10.00-21.45

5 zł seans w jaskini solnej przez cały tydzień  
w godzinach 10.00-18.00

21 zł seans w łaźni parowo-błotnej  
poniedziałki i środy o godz. 17:00

77 zł częściowy zabieg Guam  
po wcześniejszej rezerwacji

Regulamin promocji dostępny na stronie www.aquapark.com.pl

facebook.com/AquaparkPolkowice

Została wzmocniona więź-
ba dachowa, położona nowa 
dachówka, lecz na ocieplenie 
dachu pieniędzy niestety już nie 
wystarczyło.  

– Duże wsparcie, nie tylko 
fi nansowe, otrzymałem również 
od mieszkańców mojej wsi, od są-
siadów. To oni pomogli mi prze-
trwać pierwsze najtrudniejsze 
chwile, organizując meble, po-
ściel czy inne sprzęty pierwszej 
potrzeby, niektórzy wspierają 
mnie do dziś. Żyję bardzo skrom-
nie, a prace remontowe posuwa-
ją się bardzo powoli – mówi pan 
Mieczysław. I dodaje ze smut-
kiem: - Jest trochę lepiej, choć 
życia mamy nic już nie wróci…

Mieszka teraz w jednym 
pokoju. Reszta pomieszczeń 
wymaga kapitalnego remontu. 
Wszystkie zostały już oczyszczo-

ne z gruzu. W pierwszej kolejno-
ści trzeba zrobić remont kuchni 
i łazienki. Potrzebna jest tera-
kota, kleje do płytek, armatura 
sanitarna, wyposażenie kuchni. 

Janusz Matusiak, prze-
wodniczący Rady Miejskiej 
w Przemkowie i mieszkaniec wsi 
Krępa, uważa, że pierwsza reak-
cja osób z najbliższego otoczenia 
w takich przypadkach jest naj-
ważniejsza i trudna do przece-
nienia. Gmina Przemków oczy-
wiście również włącza się w po-
moc w takich przypadkach, ale 
jej możliwości są bardzo ogra-
niczone ze względu na bardzo 
trudną sytuację finansową 
samego samorządu. Dlatego 
gmina mogła wspomóc pogo-
rzelca tylko minimalną sumą.

Małgorzata 
Somerfeld-Lasko 

Mieczysław Parchliniak stracił w pożarze matkę, stracił także dach nad głową. Nie zostawiajmy go samego  
w tych trudnych chwilach. 

Pomóżmy sąsiadowi
Minęło pół roku od pożaru domu w Krępie, koło 
Przemkowa, w którym zginęła mama Mieczysława 
Parchliniaka. W tym krótkim czasie dzięki ludziom 
dobrej woli i różnym instytucjom udało się zebrać 
sumę pozwalającą odbudować m.in. dach domu. 
ZGZM przekazał 20 tys. zł., Starostwo Powiatowe 
– 6 tys. zł, a gmina Przemków – 3 tys. zł, 
mieszkańcy Krępy 3 tys. zł.

Kiedy człowieka spotyka 
tragedia, jest to zawsze 
sprawdzian dla społecz-
ności, w której on żyje. 
Jest to także szansa, 
aby wypracować nowe 
wzorce zachowań na 
przyszłość – jako dobry 
przykład ludzkiego sto-
sunku do naszych bliź-
nich. Czy okażemy panu 
Mieczysławowi serce? 
Czy może liczyć na na-
sze wsparcie? Czy po-
możemy mu odzyskać 
prawdziwy dom?

Pan Mieczysław 
mieszka w jednym 
pokoju. Reszta po-

mieszczeń, jak widać, 
wymaga kapitalnego 

remontu.

W takich warunkach trudno egzystować. Chcą-
cych wspomóc pana Mieczysława – finansowo, 

rzeczowo czy w jakikolwiek innych sposób – pro-
simy o kontakt z redakcją.

W domu została wzmocniona więźba dachowa 
i położona nowa dachówka, ale na ocieplenie 

dachu  nie wystarczyło już pieniędzy.

reklama
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– Lubię interakcję. Do-
brze się czuję między ludź-
mi. Jeżeli jest taka możli-
wość, to wchodzę pomiędzy 
nich. Tak postanowiłam zro-
bić i tym razem – mówiła ar-
tystka.

Kabaret pod Wyrwigro-
szem także stanął na wyso-
kości zadania. Zabawne ske-
cze wywoływały uśmiech na 
twarzach widzów. Podobnie 
było podczas przyglądania 
się rywalizacji pomiędzy 
gminą Polkowice i powia-
tem polkowickim. W tym 
roku toczyła się ona wokół 
szeroko rozumianej służby 
zdrowia. Urzędnicy musie-
li wykazać się znajomością 
anatomii, czy też umiejęt-
nością bandażowania. Na 
szczęście nie muszą się tym 
zajmować na co dzień, bo – 
szczerze powiedziawszy – 
potencjalni pacjenci mieliby 
spore problemy. W rywali-
zacji z przymrużeniem oka 
tym razem górą było staro-
stwo powiatowe, które tym 
samym w kilkuletniej ry-

walizacji doprowadziło do 
remisu 3:3.

Pod koniec występu Ka-
baretu pod Wyrwigroszem 
na niebie zaczęły się zbierać 
ciemne chmury zwiastują-
ce nieuchronne nadejście 
opadów deszczu. Okaza-
ły się one na tyle obfite, że 
koncert Raya Wilsona sta-
nął pod znakiem zapytania. 
Ostatecznie rozpoczął się on 
z trzykwadransowym opóź-
nieniem. Z uwagi na opady 
w koncercie uczestniczyli 
tylko najwierniejsi fani by-
łego wokalisty zespołu Ge-
nesis. Marek Piekarczyk 
z  grupa TSA zaczął grać 
z niewielkim opóźnieniem. 
I jak się w trakcie koncertu 
okazało, zespół miał szczę-
ście, bo deszcz przestał pa-
dać. To sprawiło, że pod sce-
ną pojawiło się wielu fanów 
legendarnej grupy, którzy 
mieli przyjemność wziąć 
udział w energetycznym, 
pełnym pozytywnej energii 
wydarzeniu.

– Na naszych koncer-
tach obok siebie bawią się 
czasem nawet trzy pokole-
nia fanów. To wielka war-
tość. Dopóki mamy odbior-
ców, będziemy grać – mówił 
nam Marek Piekarczyk.

Koncert TSA skończył 
się po północy.

Drugiego dnia pogoda 
była już o wiele łaskawsza 
dla organizatorów tegorocz-
nych Dni Polkowic. Nie było 
żadnego deszczu, było za to 
sporo pozytywnych wra-
żeń. Zwłaszcza na koncercie 
Donatana & Cleo. Młodsza 
część publiczności wypełni-
ła szczelnie przestrzeń pod 
sceną świetnie się bawiąc. 
Podobnie było wcześniej 
podczas koncertów zespo-
łów Red Lips oraz Dwa Plus 
Jeden, a także w czasie wy-
stępu Formacji Chatelet.

Konrad Kaptur

POLKOWICE

Drugiego dnia 
pogoda była już 

o wiele łaskawsza 
dla organizatorów 
tegorocznych Dni 

Polkowic. 

Koncert Donatana & Cleo zakończył tegoroczne Dni Polkowic. Wydarzenia upłynęły pod znakiem
słonecznej pogody. Dzień wcześniej z nieba lały się strugi deszczu, które jednak nie pokrzyżowały planów Rayowi Wilsonowi 
oraz legendarnej grupie TSA.

Słoneczno-deszczowe 
świętowanie

W sobotę od rana 
z nieba lał się 
prawdziwy żar. Słupki 
rtęci w termometrach 
dobijały do 40 stopni 
Celsjusza. W pełnym 
słońcu wystąpiła 
Halina Frąckowiak, 
która zaskoczyła 
widzów tym, że weszła 
między nich i stamtąd 
śpiewała.

Koncert Donatana & Cleo był ostatnim 
akcentem tegorocznych Dni Polkowic.

Marek Piekarczyk i zespół 
TSA dali wspaniały koncert. 

Urzędnicy gminni i po-
wiatowi musieli się 
wykazać nie tylko wiedzą 
medyczną, ale także 
sprawnością fizyczną.

Tegoroczne Dni Polkowic 
przyciągnęły do Centrum 
Piknikowego tłumy.
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Za udzieleniem absolutorium burmi-
strzowi z wykonania budżetu za rok 2014 
głosowało 20 spośród 21 radnych, jeden rad-
ny wstrzymał się od głosu. Tym samym bur-
mistrzowi udzielono absolutorium.

– W imieniu własnym oraz moich współ-
pracowników dziękuję za udzielenie absolu-
torium. Budżet roku 2014 był dobrym budże-
tem. Udało się nam spłacić w całości zadłuże-

nie. Jeszcze raz dziękuję – mówił burmistrz.
W dalszej części czwartkowej sesji radni 

przegłosowali wiele projektów uchwał, mię-
dzy innymi w sprawie założenie gimnazjum 
katolickiego oraz ustalenia granic jego ob-
wodu. Przyjęto także sprawozdanie z dzia-
łalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 2014 
roku.

Konrad Kaptur

Brązowy Krzyż Zasługi 
dla burmistrza 
Wiesława Wabika
W Dolnośląskim Urzędzie Wojewódzkim odbyła 
się ceremonia wręczenia wysokich odznaczeń 
państwowych dolnośląskim samorządowcom, 
byłym i obecnym szefom jednostek samorządu 
terytorialnego, prezydentom, burmistrzom,  
wójtom, starostom, radnym i sołtysom. Wśród 
nagrodzonych znalazł się burmistrz Polkowic.

Okazją do wręczenia nagród było spotkanie z okazji Dnia 
Samorządu Terytorialnego. W tym roku wyjątkowe z uwagi 
na 25-lecie pierwszych wolnych wyborów do samorządów. 
Wiesław Wabik otrzymał Brązowy Krzyż Zasługi przyznawany 
przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Bronisława Ko-
morowskiego. W imieniu prezydenta aktu dekoracji dokonał 
wojewoda dolnośląski Tomasz Smolarz.
– Rok 1990 stał się początkiem drogi do zrozumienia idei sa-
morządności i docenienia jej wagi. Powstanie samorządu tery-
torialnego było wyzwaniem dla społeczeństwa, które musiało 
odnaleźć się w nowej rzeczywistości, stać się odpowiedzialnym 
za sprawy mu najbliższe, a dzięki pracy sprawnych samorzą-
dowców, poświęceniu oraz odważnej wizji nasze małe Ojczy-
zny stają się miejscami przyjaznymi i nowoczesnymi. Dziękuję 
państwu za trud i ogrom pracy na rzecz społeczności lokalnej 
– mówił podczas wczorajszej uroczystości Tomasz Solarz.
– Przez 25 lat Polska zmieniła się nie do poznania. Bardzo 
duża w tym zasługa samorządów, które wykonały olbrzy-
mią pracę. Polkowice są doskonałym przykładem tych prze-
kształceń. W ciągu ćwierćwiecza nasza gmina przeobraziła 
się z „brzydkiego kaczątka”, górniczej sypialni, w przyjazne, 
zadbane miejsce – przyznał burmistrz Wabik.
– To wyróżnienie jest bardzo ważne. To docenienie pracy, jaką 
wykonaliśmy w Polkowicach w ciągu 25 lat – dodał burmistrz.
Poza burmistrzem Wiesławem Wabikiem Brązowe Krzyże 
Zasługi otrzymali między innymi: Kazimierz Lewaszkiewicz, 
Szczepan Rojak, Zbigniew Rybka, Robert Starzyński, Zbigniew 
Suchyta.  Konrad Kaptur

Organizatorzy z Wiejskie-
go Ośrodka Kultury w Sobi-
nie, wspierani przez prowa-
dzącą zajęcia taneczne zadbali 
o wszystko. Efektowna sceno-
grafia, urocze stroje, dopra-
cowana choreografia i to, co 
najważniejsze – bogata paleta 
tańców. Pokazy grup tanecz-
nych, które doskonaliły swo-
je umiejętności pod czujnym 
okiem tancerki Małgorzaty 
Szczęsnej, przeplatano poka-
zami instruktorki, która wraz 
ze swoim partnerem Pawłem 
Pachutą urzekła publiczność 
płynnością ruchów i dynamiką.

– Swoją przygodę z tań-
cem zaczynałam w Centrum 
Kultury „Muza” w Lubinie. 
Tam chodziłam na zajęcia fla-
menco i tańca Bollywood. Po-
tem, podczas studiów w Opo-
lu, uczęszczałam na zajęcia 
salsy. W międzyczasie dosko-
naliłam się w tańcu towarzy-
skim. Taniec był we mnie od 
zawsze. To moja wielka pasja i 

nie wyobrażam sobie swojego 
życia bez niego – mówi nam 
Małgorzata Szczęsna.

Może dlatego tak łatwo 
przychodzi jej zarażanie in-
nych swoją wielką miłością. 
Dzieci biorące udział w zaję-
ciach z pewnością połknęły 
tanecznego bakcyla.

– Te zajęcia są super. Po-
znajemy nowe tańce, wystę-
pujemy na scenie, jest super. 

Bardzo się cieszymy, że po 
wakacjach będziemy mogły 
nadal chodzić do pani Gosi – 
mówiły dzieci.

Co ciekawe, instruktorce 
udało się także namówić do 
występu rodziców. Zaprezen-
towali się w kilku efektownych 
układach tanecznych.

– Z rodzicami nie było 

tak łatwo. Musiałam się spo-
ro napracować, aby namówić 
ich do wyjścia na scenę. Na 
szczęście udało się i wszyst-
ko wyszło dobrze. Z dziećmi 
to zupełnie inna historia. One 
uwielbiają występować, czu-
ją się na scenie jak ryba w wo-
dzie. One wręcz muszą czę-
sto występować na scenie, bo 

jeśli tego nie robią, to spada 
im motywacja – przyznaje in-
struktorka.

Po zakończeniu prezen-
tacji scenicznych, już na za-
pleczu Auli Forum Zespołu 
Szkół, gdzie obyła się Gala, na 
dzieciaki oraz rodziców czekał 
efektowny tort, który wszyst-
kim smakował wyśmienicie.

– Taniec okazał się tym, co 
przypadło do gustu naszym 
dzieciom oraz ich rodzicom. 
Myślę, że dzisiejsza Gala po-
kazała, jak wielka tkwi w nim 
siła, a także ile pozytywnej 
energii jest w tych dzieciach. 
Rodzicom naszych tancerzy 
chciałam podziękować za 
nieocenioną pomoc w przy-
gotowaniu Gali, a dzieciom 
za piękny występ. W nagrodę 
zorganizujemy wycieczkę w 
wybrane miejsce – zadekla-
rowała Dorota Delążek, dy-
rektor Wiejskiego Ośrodka 
Kultury.

Konrad Kaptur
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Taniec płynie z głębi serca
– Miałyśmy trochę 
stresu przed wyj- 
ściem na scenę, ale po-
tem wszystko przeszło. 
Bardzo lubimy tańczyć 
i cieszymy się, że zaję-
cia będą konty- 
nuowane – mówiły 
dzieci z grupy tan-
ecznej prowadzonej 
przez Małgorzatę 
Szczęsną. Gala pod-
sumowująca rok zajęć 
okazała się wydarzeni-
em z gatunku wyjąt-
kowych.

Największe brawa zebrali najmłodsi tancerze.

Burmistrz Wiesław 
Wabik otrzymał 
absolutorium 
z wykonania budże-
tu za rok 2014.

Podczas ostatniej sesji rady miejskiej radni zdecydowali o udzieleniu burmistrzowi 
Wiesławowi Wabikowi absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2014.

Burmistrz  
Głosowanie za 
udzieleniem 
absolutorium było 
najważniejszym 
punktem czwartkowej 
sesji rady miejskiej. 
Zanim rozpoczęły 
się obrady burmistrz 
zachęcał radnych 
do pobierania flag 
Polkowic, które od 
poniedziałku są 
wydawane w urzędzie 
gminy, w siedzibie 
Wydziału Rozwoju 
Gospodarczego 
i Funduszy 
Zewnętrznych 
przy ulicy Rynek 2, 
w pokoju nr 8. Flagi 
można odbierać 
w godzinach pracy 
urzędu.

z absolutorium
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 PRZEMKÓW

PRZEMKÓW/KGHM

KGHM

Dzień dziecka z wolontariuszami KGHM.

Niespodzianki dla maluchów
Pracownicy Polskiej Miedzi 
zaskoczyli pacjentów oddziału 
pediatrycznego w lubińskim 
szpitalu – 1 czerwca pojawili się 
tam nie tylko z prezentami ale 
i z pomysłem, by umilić chorym 
dzieciom ich święto. Wolon-
tariusze zorganizowali szereg 
atrakcji, zapraszając do zabawy 
najmłodszych. 

Dodajmy, że z okazji Dnia Dziecka wolontariusze z KGHM odwie-
dzili blisko sto dzieci. Gościli również w domach dziecka w Wil-
kowie i Wojcieszowie.
Niespodzianek było w bród, między innymi własnoręczne robie-
nie mydła i wspólne pieczenie tortu. Oczywiście najwięcej emocji 
towarzyszyło późniejszemu… zjedzeniu wypieku. 
- Byłam mile zaskoczona. Nie spodziewałam się, że na naszych 
podopiecznych czeka aż tyle niespodzianek – przyznała dyrektor 
placówki w Wilkowie Alina Szewczuk. 

(mb)
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Dzięki wspólnej zabawie z gośćmi ten dzień w szpitalu minął 
młodym pacjentom na pewno milej.

Model robota 
samo jeżdżącego.

Licealiści pracowali nad 
„Praktycznym zastosowaniem 
fizyki na zajęciach robotyki”, 
a pomysły, które zapropono-
wali, zostały przez komisję oce-
nione najwyżej spośród 13 in-
nych zgłoszonych projektów. 

Ocenie poddano też 40 
projektów (z fizyki, biologii 
i chemii), realizowanych przez 
uczniów – i tu przemkowia-
nie także odnieśli sukces. Ich 
„Robot-ręka” wręcz zdeklaso-
wał rywali. Wychodząc z zało-
żenia, że prawa fi zyki w zakresie 
elektroniki, mechaniki i zjawisk 
fi zycznych można przedstawić 
w atrakcyjny sposób, chłopaki 
najpierw przeprowadzili bada-
nia, a ich efekt wykorzystali przy 
budując robot-rękę. Na czym po-
legała ich praca? Fachowy opis 
usłyszeliśmy w szkole:

- Zaprojektowali sterownik 
i mechanikę robota oraz zbu-

dowali jego prototyp, w którym 
wykorzystali serwomechani-
zmy jako elementy napędowe 
urządzenia.  Sterowanie robo-
tem poza przetwornikiem wy-
korzystującym ADC (układ słu-
żący do zamiany sygnału ana-
logowego na cyfrowy, w tym 
przypadku – zmiana położenia 
potencjometru zmienia w cza-
sie rzeczywistym położenie ro-
bota – przyp. M.B.) odbywa się 
również przez zaprojektowany 
i opracowany oraz stworzony 
przez uczniów język skrypto-
wy, zawarty w ich programie 
komputerowym, napisanym 
przez nich w języku obiekto-
wym PASCAL pod Windows, 
który w czasie rzeczywistym 
steruje funkcjami robota. Pro-
gram mikrokontrolera został 
napisany przez uczniów od 
podstaw w języku BASCOM. 

Tak powstał w pełni auto-
matyczny robot, pełniący funk-
cje ręki. Jego prototyp licealiści 
zaprezentowali przed komisją 
ekspercką wojewody i publicz-
nością we Wrocławiu. Musieli 
też odpowiedzieć na pytania 
z dziedziny fizyki. Ostatecz-
nie Szymon i Krystian zdobyli 
w konkursie 59 na 60 możli-
wych punktów. Trzeba dodać, 
że w szkole pracowali pod kie-
runkiem i opieką Pawła Kuź-
miaka, a do sukcesu znacznie 
przyczyniła się pomoc ze stro-
ny Fundacji Banku Zachod-
niego, który w ramach swoje-
go Banku Ambitnej Młodzieży 
wsparł szkołę dotacją.

Dzięki temu w  Zespole 
Szkół powstało Gminne Cen-

trum Robotyki BZ WBK, wy-
posażone w sprzęt, który po-
służył do badań i budowy pro-
totypów robotów: oscyloskop, 
pirometr, multimetr elektro-
niczny i inne.

 Jak się dowiedzieliśmy, 
w centrum robotyki odbywają 
się kolejne zajęcia i trwa budo-
wa kolejnych robotów. Liceali-
ści i gimnazjaliści pracują ak-
tualnie nad modelami jeżdżą-
cymi, które finalnie mają wy-
jechać z labiryntu lub utrzymy-
wać właściwy kurs jazdy. Mło-
dzi instruktorzy postanowili 
skonstruować robota jeżdżą-
cego, który będzie mógł pełnić 
kilka funkcji. Już można nim 
sterować zdalnie i w ten sposób 
przekazywane są również pole-
cenia robota. W tej konstrukcji 
wykorzystano serwomechani-
zmy w roli ruchomej „głowy” 
robota. Jego „oczami” jest 
ultradźwiękowy czujnik odle-
głości. Jednak najistotniejszym 
elementem nowego robota jest 
magnetometr oraz akcelero-
metr - skalibrowane razem po-
zwolą kontrolować robotowi 
jego położenie i podejmować 
właściwe decyzje w labiryncie.

- Zajęcia tego typu są bar-
dzo przyszłościowe i rzadko są 
realizowane w liceach ogólno-
kształcących, a szczególności 
na poziomie gimnazjum – po-
wiedział nam dyrektor Zespo-
łu Szkół Dariusz Dźwigaj. - 
Dzięki zaoferowanemu przez 
Fundację wsparciu u nas takie 
zajęcia funkcjonują i cieszą się 
wielką popularnością.

Mirosława Bożyńska

Projekt licealistów z Przemkowa najlepszy na Dolnym Śląsku.

Ich robot
zdeklasował 
rywali Szymon Lewandowski 

i Krystian Teler, uczniowie 
Liceum Ogólnokształcącego 
w Zespole Szkół 
w Przemkowie, zajęli 
I miejsce w wojewódzkim 
konkursie na najlepszy 
Uczniowski Mini Projekt 
Badawczy z zakresu fi zyki.

Robot-ręka – zwycięska praca młodych konstruktorów.
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Szymon i Krystian wraz z opiekunem, 
Pawłem Kuźmiakiem podczas wręcza-

nia nagród w zamku Topacz w Ślęży.
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RADY OSIEDLOWE

KGHM

Wycieczki do zoo, strzelectwo i bowling – to chy-
ba najpopularniejsze zajęcia, jakim się w  wol-
nym czasie oddawali w czerwcu mieszkańcy osiedli 
w Polkowicach. Imprezowy karnawał trwa - w końcu 
nadeszło lato, które sprzyja rekreacji na świeżym 
powietrzu. 

Ty m c z a s e m  w   u r z ę -
dzie gminy zapadły dwie 
ważne dla funkcjonowa-
nia rad osiedlowych decy-
zje. Pierwsza dotyczy pla-

nu pracy na najbliższe pół 
roku, a konkretnie: na jakie 
przedsięwzięcia i za jaką 
kwotę samorząd Polkowic 
wyraził zgodę. W harmo-
nogramach gros pozycji 
stanowią zajęcia sporto-
we, wycieczki (np. w góry, 
do Parku Krasnala, ale też 
do opery), organizacja pik-
ników i  festynów. Znala-
zły się w nich też warsztaty 

kulinarne i nauka piecze-
nia chleba. Co warte uwagi, 
wiele imprez ma mieć nie 
tylko charakter integracyj-
ny i rozrywkowy. Osiedla 
Sienkiewicza i   Centrum 
chcą ut worz yć Centr um 
Wolontariatu i Usług Spo-
łecznych, a  os. Gwarków 
przeprowadziło zajęcia na-
uki pierwszej pomocy. Na 
wszystkie przedsięwzięcia 

z gminnej puli przeznaczo-
no co najmniej 200 tys. zł.

Druga istotna uchwa-
ła wiąże się z powołaniem 
nowych władz rady osiedla 
Polanka. W tej kadencji ra-
dzie będzie przewodniczyć 
Grażyna Sulikowska, z za-
stępcą w osobie Henryka 
Gorbala. Przewodniczącą 
rady została Małgorzata 
Dulewska, a wiceprzewod-

niczącymi Andrzej Hafcia-
rek. W skład rady wchodzą 
również: Grzegorz Żurek, 
Sławomir Majewski, Ry-
szard Budziński, Robert 
Herman, Bogusław Pytiak, 
Wiesław Tkaczyk, Wioletta 
Pleszka, Andrzej Pleszka, 
Franciszek Syposz, Ma-
riusz Górski oraz Bożena 
Pajdowska-Herman. 

(mb)

Bo kto choć raz spędził czas w to-
warzystwie braci żeglarskiej, ten wie, 
że na nudę i ponury nastrój miejsca nie 
ma. Tym bardziej, że uczestnikom tych 
pierwszych charytatywnych zawodów 
KGHM  będzie przyświecać idea po-
mocy drugiemu człowiekowi. Wpiso-
we od uczestników w wysokości 50 zł 
zasili bowiem konto na rzecz niepełno-
sprawnego Wiktora Tkaczyka.

- W KGHM jest wielu zapalonych 
żeglarzy. Od lat pracownicy KGHM 
wypływają razem w rejsy. Tym razem 
postanowiliśmy połączyć pasję z do-
broczynnością – powiedział koordyna-
tor regat Dariusz Rokaszewicz z Cen-
tralnego Ośrodka Przetwarzania In-
formacji.

Zawody zostaną rozegrane w for-
mule open na dowolnej łodzi żaglowej.

- Dla żeglarzy, którzy nie dysponu-
ją własnym sprzętem, dostępne będą 
popularne Omegi – zapowiedział Ma-
rek Mikołajczyk z COPI. - Zaprasza-
my nie tylko doświadczonych żeglarzy, 
ale także tych, którzy chcą spróbować 
swoich sił po raz pierwszy. Dla kibi-
ców, dzieci i dorosłych, planujemy gry 
i zabawy na lądzie.

Chętni do udziału mogą zgłaszać 
się indywidualnie lub od razu czte-
roosobową załogą. Rezerwacja łodzi 
(Omegi) wymaga podania sterni-
ka z odpowiednimi uprawnieniami. 
Spośród osób, które zgłosiły się in-
dywidualnie powstaną załogi. Łodzie 
czarterowe startujące w klasie Ome-
ga turystyczna będą losowane przed 
regatami.

Zgłoszenia przyjmowane są pod 
numerem telefonu 76 74 78 903. Do-
wód wpłaty należy wysłać mailem na 
adres wolontariat@kghm.com.

Regaty odbywać się będą w sobotę 
4 lipca na jeziorze Sławskim. Start za-
planowano o godzinie 10.00. Centrum 
imprezy będzie teren Lubuskiego Klu-
bu Żeglarskiego w Sławie.

(mb)

4 lipca jezioro Sławskie zaroi się od żaglówek.

To będą regaty charytatywne
KGHM zapraszał 
już do udziału 
w turniejach 
piłkarskich, 
tenisowych, 
pływackich, a nawet 
w nordic walking. Tym 
razem wolontariusze 
skrzykują żeglarzy. 
– Cel jest szlachetny, 
a dobra zabawa 
gwarantowana 
– zapewniają 
organizatorzy. 

Regaty są kolejną impre-
zą organizowaną przez 
wolontariuszy z KGHM 
dedykowaną Wiktorowi. 
O jednej z nich piszemy 
na str. 6. 12-letni Wiktor 
jest niepełnosprawny od 
urodzenia. Jego ojciec 
jest pracownikiem ZG Po-
lkowice-Sieroszowice i je-
dynym żywicielem 4-oso-
bowej rodziny. Matka zaj-
muje się opieką i rehabili-
tacją chłopca. – Niestety, 
wszystkie terapie są dro-
gie… Bez terapii cały nasz 
wysiłek pójdzie na marne 
i rozwój dziecka będzie 
się cofał – napisała Kry-
styna Tkaczyk w prośbie 
o pomoc. 
Uczestnicy regat przelew 
wpisowego winni doko-
nać na: Centrum Rozwoju 
Dziecka „Kajtek”  nr 
60 1020 3017 0000 2202 
0347 9953 z dopiskiem 
„Dla Wiktora Tkaczyka”. 
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Z kalendarium polkowickich rad osiedlowych.
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Polanka w nowym składzie

Mieszkańcy os. 
Sienkiewicza „pod 
bronią”.

Tydzień przed 
letnimi feriami 
osiedle Gwarków 
zorganizowało 
naukę pierwszej 
pomocy pod 
nazwą „Bezpiecz-
ne wakacje”.
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Oby tylko wiało, jak należy…
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KURIER Związku Gmin Zagłębia MiedziowegoREKLAMA

Nowoczesny 
Internet z Unii

Internet
z Unii Europejskiej
Ciesz się szybkim internetem 
przez całą dobę!
  

39zł
miesięcznie

już od

www.ornet.net.pl

Przy zmianie dostawcy 
wybierz prezent

i wiele więcej…
sprawdź na stronie 
www.ornet.net.pl/promocja

Abonament już od 39 zł / m-c.

Prędkość nawet do 20 Mb/s
Bez limitu transferu

abonament 1zł
przez 6 miesięcy

Kamera internetowa
MICROSOFT 
LifeCam HD-3000

podstawka chłodząca
do laptopado laptopa
Belkin Laptop Cooling Stand

Kamera samochodowa
Media-Tech MT4045

Głośnik bezprzewodowy
Philips BT100A

NNowoczesny owoczesny 
Internet z UniiInternet z Unii
To już ostatnie chwile na szybki i tani 

Internet z Unii Europejskiej. Dobiegają 
końca prace realizacyjne na terenach 
gmin Polkowice, Chocianów, Przemków, 
Jerzmanowa,  Grębocice i Radwanice, 
mające na celu dostarczenie szybkiego 
Internetu. Finalizowany program jest 

częścią unijnego działania przeciwko cyfrowemu wy-
kluczeniu z powodu ograniczenia dostępu do Interne-
tu. Program Innowacyjna Gospodarka pozwala na do-
starczanie Internetu do odbiorców, którzy do tej pory 
mieli kłopoty z jakością sygnału internetowego lub nie 
mieli go w ogóle. 

Inwestorem i dostawcą usług jest lubińska fir-
ma OrNet, będąca liderem w regionie w świadczeniu 
usług dostępu do szerokopasmowego Internetu. Przy 
projektowaniu oraz budowie sieci internetowej wy-
korzystano najnowocześniejsze technologie, tak aby 
dostarczany Internet był rzeczywiście szybki . Firma 
OrNet od wielu lat jest sprawdzonym i wiarygodnym 
dostawcą usług internetowych dla przedsiębiorców 
i mieszkańców gmin Zagłębia Miedziowego. Realizując 
zasadę partnerstwa w biznesie, Spółka wychodzi na-
przeciw oczekiwaniom i potrzebom swoich klientów.

Rozpoczynając projekt spółka OrNet miała za 
zadanie dotrzeć z usługą internetową do ponad 700 
odbiorców. Rosnące zainteresowanie oraz potrzeby 
mieszkańców skłoniły OrNet do rozszerzenia oferty 
o nowe obszary, nie objęte projektem unijnym i wy-
budowania tam nowoczesnej sieci w ramach własnych 
inwestycji. W czerwcu br. spółka uzyskała zamówienie 
na dostawę łącza internetowego o przepustowości 150 
Mb/s dla gminy Pęcław i z chwilą podpisania umowy 
wszyscy zainteresowani mieszkańcy tej gminy będą 
mieli dostęp do szybkiego  – 7Mbps – Internetu. Dzięki 
tej i innym inwestycjom do projektu udało się pozy-
skać znacznie więcej odbiorców niż pierwotnie przewi-
dywano. Świadczy to o tym, jak duże zainteresowanie 
i potrzeby są wśród naszych mieszkańców. Dostarcza-
nie szybkiego i bezpiecznego Internetu dla obiorców 
jest dla  OrNetu czymś więcej niż tylko działaniem 
biznesowym. Zdaniem przedstawicieli spółki, ,,w dzi-
siejszych czasach dostęp do szybkiego Internetu to 
klucz do wiedzy, dostęp do informacji oraz możliwo-
ści załatwienia wielu ważnych spraw codziennych 
bez wychodzenia z domu. Ułatwienia, które niesie za 
sobą dostęp do Internetu są szansą i możliwością na 
wykorzystanie potencjału mieszkańców gmin, zmniej-
szenie różnic w ich rozwoju, poprawę sytuacji na 
rynku pracy oraz wielu innych aspektów. Dzięki temu 
nasi klienci zyskują czas, który mogą przeznaczyć dla 
rodziny”. 

Finansowe wsparcie z Unii nie tylko pozwoliło 
na wybudowanie sieci i dostarczenie Internetu, ale 
też dało możliwość znacznego obniżenia ceny tych 
usług dla mieszkańców. Specjalne oferty i promocje 
dla klientów decydujących się na korzystanie z usług 
przedstawione są na stronie operatora: www.ornet.
net.pl


